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Από το υπ’ αριθ. 16/2008 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 425/2008 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση ανάκλησης της αριθ. 614/2007 απόφασης Δ.Σ. και 
εμμονής στην αριθ. 252/2005 απόφασης Δ.Σ. για κίνηση της 
διαδικασίας εκμίσθωσης του δικαιώματος αμμοληψίας στη 
θέση «Μανίκι» Τ.Δ. Αγ. Βαρβάρας. 

 
       Σήμερα 25 Αυγούστου του έτους 2008 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 21-8-2008 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, 
ύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και 
Κοινοτήτων και το άρθρο 7 του Ν. 3443/2006. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 
          Παρόντες                                                Aπόντες                     Παρόντες  Πρόεδροι Τ.Σ. 

1. Μ. Σουμελίδης Ν. Τσιαμήτρος Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Σ. Κρομμύδας 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Η. Σοφιανίδης 
5. Π. Παυλίδης    
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Π. Ποταμόπουλος 
8. Ν. Μωυσιάδης   Π. Πιτούλιας 
9. Α. Δελαβερίδης   Γ. Μανακούλης 

10. Α.  Τσιάρας   Β. Ρήσσου 
11. Ν. Μαυροκεφαλίδης   Ι. Ταρασίδης 
12. Κ. Συμεωνίδης    
13. Μ. Τρανίδης   Παρών Πρόεδρος Τ.Σ. Νέων 
14. Α. Παπαστεργίου   Κ. Καπανίδης 
15. Γ. Κάκαρης  

ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 
προσήλθαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Α. Δελαβερίδης, Μ. Τρανίδης, 
Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Σ. Κρομμύδας, Κ. 
Καπανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Ε. Σοφιανίδης, Σ. Κρομμύδας. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 420/2008 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή, Ε. Γουναράς. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 421/2008 απόφασης προσήλθε η 
κα Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή και αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 425/2008 απόφασης προσήλθε ο  

16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Σ. Παναγιωτίδης 
19. Ι. Ακριβόπουλος 
20. Ε. Σοφιανίδης 
21. Μ. Σακαλής 
22. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή κ. Γ. Ορφανίδης. 

5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 426/2008 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Κάκαρης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 427/2008 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Κάκαρης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 428/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Ε. Γουναράς και αποχώρησαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. 
Κάκαρης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 429/2008 απόφασης αποχώρησε ο 
κ. Γ. Ορφανίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 430/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Γ. Ορφανίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 460/2008 απόφασης αποχώρησε 
ο κ. Β. Γιαννουλάκης. 

23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανίδης 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 20-8-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 
 Σας γνωρίζουμε  ότι: Το Δημοτικό Συμβούλιο με την υπ’ αριθ. 614/2007 
απόφασή του αποφάσισε την κίνηση της διαδικασίας εκδήλωσης ενδιαφέροντος για 
την συνεκμετάλλευση με το Δήμο υπό μορφή Α.Ε. της αμμοληψίας στη θέση Μανίκι 
του Τ.Δ. Αγ. Βαρβάρας και ανακάλεσε την υπ’ αριθ. 252/2005 απόφασή του, για 
κίνηση διαδικασίας εκμίσθωσης του δικαιώματος αμμοληψίας στην παραπάνω θέση. 
 Προκειμένου ο Δήμος να προχωρήσει στην εκμίσθωση με δημοπρασία, 
παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να ανακαλέσει την 617/2007 απόφασή του και 
να επαναφέρει σε ισχύ την 252/2005 απόφασή του, για διαδικασία εκμίσθωσης με 
δημοπρασία. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Πρόκειται για  ένα σοβαρό θέμα που μας ταλάνισε και άλλη φορά. 
Ξέρουμε όλοι μας ότι η προηγούμενη δημοτική αρχή, με μία παλαιότερη απόφαση, 
είχε ουσιαστικά σταματήσει τη λειτουργία του αμμοχαλικορυχείου στον Αλιάκμονα, 
με αποτέλεσμα να στερηθούμε έσοδα ένα αρκετά μεγάλο χρονικό διάστημα. 
Μάλιστα, αρκετές φορές μιλώντας είπα ότι πολύ εύκολα σταματάς και κάτι ή 
διαλύεις κάτι και πολύ δύσκολα μετά το επαναφέρεις ή το επανενεργοποιείς. Το ίδιο 
ακριβώς συνέβη και μ’ αυτό, μία απόφαση που πέρασε από περιπέτειες. Ελήφθη μία 
απόφαση για δημοπράτηση, είχαμε ενστάσεις, ακυρώσεις κ.λ.π. της απόφασής μας, 
στη συνέχεια είπαμε να προχωρήσουμε, πάντα σκεπτόμενοι ότι επ’ ωφελεία του 
δήμου θα πρέπει να λειτουργήσουμε, στη σύσταση ανώνυμης εταιρείας, όπως μας 
έδινε το δικαίωμα ο κώδικας με 51% του δήμου και 49% του όποιου ιδιώτη. Βεβαίως 
ακόμη αναμένουμε προεδρικά διατάγματα. Είδαμε λοιπόν ότι δεν θα τελεσφορήσει κι 
αυτή η λύση κι επειδή η περιβαλλοντική μελέτη εγκρίθηκε τον Μάιο κι έχει κι έναν 
όρο που είναι λίγο πονηρός όπως «εγκρίνουμε αλλά με την προϋπόθεση ότι θα 
εκμεταλλευόμεθα το αμμοχαλικορυχείο, όπως εσείς» δηλαδή μπαίνουμε όποτε 
θέλουμε, παίρνουμε και κάνουμε τα έργα μας ανά το νομό, είδαμε ότι θα πρέπει να 
κινηθούμε το δυνατόν συντομότερα κι άρα επανερχόμαστε στην πρόταση της 
δημοπρασίας κι ελπίζω συνάδελφοι ότι τελειώνει η περιπέτεια αυτής της ιστορίας. 

Παυλίδης: Να συμπληρώσω για το ιστορικό της υπόθεσης ότι ήρθε το θέμα 
σχετικά με την κίνηση διαδικασίας για ανώνυμη εταιρεία έπειτα από τη δημοσίευση 
που είχε γίνει στις εφημερίδες για εκδήλωση ενδιαφέροντος για την  περιοχή και από 
τις ενστάσεις που είχαν υποβάλει  οι ιδιώτες σ΄ εκείνη την εκδήλωση ενδιαφέροντος. 
Ακόμη και σήμερα, που έρχεται έτσι το θέμα, πιστεύουμε ότι εκείνο ήταν η καλύτερη 
λύση που θα εξασφάλιζε και τα συμφέροντα του δήμου και θα σας εξηγήσω και το 
γιατί και γιατί στο τέλος φτάσαμε μέχρι εδώ. Από τότε λοιπόν που ήρθε το θέμα στο 
Δ.Σ. και αποφασίστηκε η σύσταση μιας Α.Ε., δόθηκε σε οικονομολόγο να κάνει την 
οικονομοτεχνική μελέτη βιωσιμότητας. Το θέμα κόλλησε στο σημείο ότι ο δήμος 
αφού θα έπρεπε να έχει το 51% και ο ιδιώτης το 49%, θα μπορούσε να έρθει ο 
οποιοσδήποτε ιδιώτης και να προσφέρει για το 49% ένα συγκεκριμένο ποσό. Αν π.χ. 
προσέφερε 100,00 ευρώ ο ιδιώτης, ο δήμος θα έπρεπε να βάλει 101,00 ευρώ. Ο δήμος 
όμως θα έπρεπε να προβεί και σε μία οικονομική κίνηση αλλά και δεν θα μπορούσε 
να το κάνει αυτό γιατί η επιτροπή που καθορίζει την περιοχή που ο δήμος θα 
προσέφερε δεν είναι ο δήμος αλλά είναι η επιτροπή του άρθρου 9 της Νομαρχίας. 
Επομένως, αυτό που θα προσέφερε ο ιδιώτης, ο δήμος δεν θα μπορούσε να το 
προσεγγίσει γιατί δεν ήταν στο χέρι του. Αυτοί λοιπόν ήταν οι πρώτοι 
προβληματισμοί που τέθηκαν σ΄ όλους αυτούς που ασχολήθηκαν με το θέμα, στην 
υπηρεσία και στους νομικούς του δήμου. Το δεύτερο πρόβλημα προέκυψε μετά τις 14 



Μαΐου, όταν ήρθε επιτέλους η άδεια από τη Νομαρχία στον Δήμο κι ένας όρος αυτής 
της άδειας, όπως είπε και η Δήμαρχος, ήταν ότι η άδεια χορηγείται υπό τον όρο πως ο 
δήμος θα επιτρέπει στη Διεύθυνση Τεχνικών Υπηρεσιών της Νομαρχίας, τη λήψη 
αδρανών υλικών. Επομένως ήταν πάρα πολύ δύσκολο να είναι αποσαφηνισμένο το 
περιουσιακό στοιχείο μιας εταιρείας και δεν θα μπορούσε με τίποτα μία ανώνυμη 
εταιρεία να έχει στο κεφάλι της κάποιον άλλον που θα έρχεται ανά πάσα στιγμή και 
θα της παίρνει κάποια υλικά. Ακόμη και σήμερα υπήρξαν προβληματισμοί, γιατί τότε 
που γινόταν όλες αυτές οι έρευνες και προσπάθειες στο ποια είναι η κατάσταση του 
ποταμιού σήμερα και τελικά πόσα κυβικά βρίσκονται στον χώρο, παρά το ότι η 
περιβαλλοντική μελέτη προέβλεπε κάποια συγκεκριμένα υλικά. Επιπρόσθετα 
προβλήματα για τα οποία χρειάζονται ακόμη πολύ χρόνο να ασχοληθεί η υπηρεσία 
και η νομική υπηρεσία του δήμου, είναι πως αυτή η περιοχή είναι δημόσια και μπορεί 
ο Νομάρχης να τη δίνει στους δήμους για να τονώσει τα οικονομικά τους. Αλλά ο 
νόμος γράφει ότι ο Νομάρχης μπορεί να τη δίνει αφού λάβει υπόψη του τις ανάγκες 
του νομού. Η Νομαρχία έτσι εξηγεί λοιπόν ότι πρέπει να βάλει κι αυτόν τον όρο. Εάν 
θα πρέπει λοιπόν να προχωρήσει η νομική υπηρεσία του δήμου σε περαιτέρω έρευνα, 
ή ενδελεχή έλεγχο ή να μη δεχθεί κάποια άδεια ή οτιδήποτε είναι ένα μακροσκελές 
τοπίο που δεν συμφέρει τον δήμο και δεν είχαμε κανέναν εγωισμό ή καμία έγνοια να 
πούμε ότι εκείνη η απόφαση που πήραμε πρέπει να σταματήσει εδώ και να 
προχωρήσουμε άμεσα σε κάτι διαφορετικό διότι δεν προτάσσουμε ποτέ εγωισμό και 
κοιτάμε το συμφέρον του δήμου. Θεωρούμε λοιπόν ότι πρέπει να πάμε στην παλιά 
απόφαση, να γίνει δημοπρασία και μάλιστα σύντομα, γιατί από τις 14 Μαΐου που 
δόθηκε η άδεια στον δήμο, η τεχνική υπηρεσία της Νομαρχίας δυο τρεις φορές, 
ακόμη και η Τεχνική Υπηρεσία Εγγείων Βελτιώσεων από την Αλεξάνδρεια με επαφή 
πάντοτε του Νομάρχη, αποστέλλουν έγγραφο στον δήμο ότι δίνουν τόσες χιλιάδες 
κυβικά για εκεί και τόσες χιλιάδες κυβικά για αλλού. Κι αυτά τα έγγραφα ξεκινάνε 
στις 14 του μήνα, η αμμοληψία ξεκινάει στις 14 με χρονικό περιθώριο 16 του μήνα 
και στον δήμο φτάνουν στις 26 και στο τέλος ο δήμος ποτέ δεν ξέρει τι ακριβώς του 
συμβαίνει. Σ’ ένα τέτοιο αποσαφηνισμένο τοπίο έχουμε το θάρρος να πούμε ότι 
πρέπει να ανακαλέσουμε την παλιά απόφαση και να προχωρήσουμε σε άμεση 
δημοπρασία. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σακαλής: Σήμερα ακούσαμε από τον κ. Παυλίδη να θέτει μερικές δικαιολογίες 

για να επανέλθουμε στην παλιά απόφαση. Διαβάζοντας το εισηγητικό δεν μας λέει 
για ποιο λόγο πρέπει να επανέλθουμε στην παλαιότερη θέση μας. Έχει τρεις σειρές 
που λέει «σας γνωρίζουμε ότι το δημοτικό συμβούλιο με την υπ. αριθ. 614/07 
απόφασή του αποφάσισε την κίνηση διαδικασίας εκδήλωσης ενδιαφέροντος για τη 
συνεκμετάλλευση με τον Δήμο υπό μορφής ανώνυμης εταιρείας της αμμοληψίας στη 
θέση «Μανίκι» του Τ.Δ. Αγίας Βαρβάρας και ανεκάλεσε την υπ’ αριθμ. 252/2005 
απόφαση για κίνηση διαδικασίας εκμίσθωσης του δικαιώματος αμμοληψίας στην 
παραπάνω θέση. Προκειμένου ο Δήμος να προχωρήσει στην εκμίσθωση με 
δημοπρασία παρακαλείται το Δ.Σ. να ανακαλέσει την 614/07 απόφασή του και να 
επαναφέρει σε ισχύ την 252/05 απόφασή του για διαδικασία εκμίσθωσης με 
δημοπρασία». Για ποιο λόγο; Δεν λέτε στο εισηγητικό. Μήπως έγινε καταρτισμός 
όρων της πρόσκλησης ενδιαφέροντος και απορρίφθηκαν από κάτω; 

Καλαϊτζίδης: Όταν συζητήθηκε αυτό το θέμα στο Νομαρχιακό Συμβούλιο 
παρέστη κανένας από τον Δήμο για να πει και τις απόψεις του Δήμου; 

Ορφανίδης: Και στην προηγούμενη συνεδρίαση που αποφασίσατε γι’ αυτό το 
θέμα ήθελα να ενημερωθώ τι γίνεται με τις προσφυγές που έχει κάνει η Εργοδομή. 
Ισχύουν ακόμη; Έχουν λήξει αυτές οι προσφυγές; Είναι ξεκάθαρο το τοπίο; Γιατί είχα 
αντιληφθεί και μάλιστα έτσι γινόταν ότι υπήρχαν κάποιες προσφυγές από την 
προηγούμενη εταιρεία που εκμεταλλευόταν τα αμμοχαλικορυχείο. Σήμερα έχει 



ξεκαθαριστεί; Και μία δεύτερη ερώτηση πολύ πρακτική. Τόσα χρόνια που υποτίθεται 
δεν νοικιάζουμε το αμμοχαλικορυχείο, δεν συνεργαζόμαστε δηλ. με μία εταιρεία, 
ποιοι κάνουν αμμοληψίες; Γιατί κάνουν, δραστηριότητα υπάρχει. Καταγράφεται; 
Παρακολουθείται η περιοχή του Αλιάκμονα; 

Ακριβόπουλος: Έχω δύο ερωτήσεις. Στην προηγούμενη απόφαση το Τ.Σ. της 
Αγίας Βαρβάρας είχε εκφράσει άποψη υπέρ της πρόσκλησης ενδιαφέροντος για την 
ανώνυμη εταιρεία. Τώρα, εδώ, ρωτήθηκε και ποια είναι η θέση του Τ.Σ. και όχι του 
προέδρου; Δεύτερον, υπήρχε μία αγωγή της Εργοδομής εναντίον του Δήμου Βέροιας 
την οποία, αρχές του 2007 όταν φέρατε το θέμα, μας την είχατε φέρει κιόλας σαν 
Δαμόκλειο Σπάθη αλλά εντέλει κάτι έγινε στη δημοτική σας ομάδα και το θέμα το 
πήρατε πίσω. Πού βρίσκεται αυτή η υπόθεση; Είναι στο δικαστήριο, έκλεισε, 
ματαιώθηκε, συζητήθηκε, δεν την φοβόμαστε πλέον; 

Παυλίδης: Καταρχάς δεν θέλουμε να φέρουμε δικαιολογίες, στο εισηγητικό 
δεν είχα καμία παρέμβαση, το έγραψε η υπηρεσία. Εγώ χαίρομαι που τόσον καιρό 
φέρνω στο Δ.Σ. τα δύσκολα θέματα που δεν λύθηκαν τις προηγούμενες τετραετίες κι 
ας πάρω κι όλο το βάρος κι ας μου πείτε ό,τι θέλετε. Αλλά προσπαθώ να λύσω 
γρίφους που δεν λύθηκαν τόσο καιρό. Εγώ προσωπικά, μ’ αυτή την υπηρεσία, είμαι 
πολύ δυσαρεστημένος που δεν θέλω να βλέπω ούτε τις απαντήσεις, διότι μία 
εβδομάδα πριν έρθουν θέματα στο Δ.Σ. όταν φτάνει ο υπάλληλος να αναρωτιέται αν 
είναι παρόχθια η περιοχή ή αν είναι κοίτη ποταμού και να έχει να ασχοληθεί με 
χίλιους δυο όρους που δεν έμαθε τα προηγούμενα χρόνια, δεν θα καθίσω να τα μάθω 
εγώ τελευταία στιγμή. Εμείς προσωπικά δεν θέλουμε να βάλουμε κανέναν δημοτικό 
σύμβουλο να κάνει ανώνυμη εταιρεία και να φέρει ποινικές ευθύνες. Προέκυψαν όλα 
αυτά τα πράγματα, η επιτροπή αμμοληψίας, όπως θα δείτε στην απόφαση της 
Νομαρχίας, συνεδρίασε 8 Μαϊου 2008, αυτά αποφάσισαν, έχω όλες τις αποφάσεις κι 
από εκεί προέκυψε και η δυσαρέσκεια όπου η Νομαρχία δίνει αβέρτα κουβέρτα τις 
άδειες χωρίς καν ο Δήμος να έχει άποψη, βάζει άτομα να παίρνουν κυβικά χωρίς να 
ξέρει ο Δήμος και χωρίς καν να έχει άποψη και στον φύλακα, επικρατεί όλη αυτή η 
κατάσταση που μας έχει δυσαρεστήσει και γι’ αυτό επανερχόμαστε και λέμε 
καλύτερα να πάμε σε μία δημοπρασία όπου ο Δήμος να κερδίζει. Για το ποιοι κάνουν 
αμμοληψίες, ειλικρινά σας λέω ότι μία φορά πληροφορηθήκαμε και στείλαμε τη 
δημοτική αστυνομία, την άλλη φορά είχαμε καταγγελία και προσπαθήσαμε να πάμε 
εμείς οι ίδιοι μέχρι τον χώρο εκεί, την άλλη φορά ανακαλύψαμε ότι δόθηκαν αυτές οι 
άδειες κ.λ.π. Όταν οι άδειες έρχονται μετά από μία εβδομάδα ή βρίσκονται στα χέρια 
ιδιωτών και δεν τις έχει ο Δήμος, αυτή η κατάσταση είναι πολύ λυπηρή, νοσηρή, δεν 
μπορούμε να κάνουμε κάτι διαφορετικό και πρέπει άμεσα να πάρουμε μέτρα σαν 
δημοτικό συμβούλιο για να μη συνεχίζουμε να χάνουμε, δεν επιμένουμε σ΄ εκείνη την 
απόφαση και πρέπει να προχωρήσουμε σ΄ αυτήν. Το ξεκαθάρισμα της Εργοδομής 
υπάρχει και είναι οικονομική εκκρεμότητα αλλά και στο προηγούμενο Δ.Σ. η 
παράταξη δια μέσου του Σκουμπόπουλου είπε ότι «πιστεύουμε πως δεν θα 
δικαιωθούν» αλλά τέλος πάντων ο ιδιώτης που θα το πάρει μέσα από δημοπρασία θα 
γνωρίσει όλη την κατάσταση. Οι όροι στη Δημαρχιακή Επιτροπή θα πάνε, δεν 
καταρτίσθηκαν. Θα γίνουν όμως όροι που θα συμφέρουν στον Δήμο μετά από αυτή 
την απόφαση. Δεν μπορούν να υπάρχουν παλιοί όροι, του 2005 τότε που πάρθηκε η 
απόφαση και προφανώς κι εσείς δεν θέλετε κάτι τέτοιο. Οι τιμές είναι διαφορετικές, 
τα πράγματα είναι διαφορετικά και σήμερα θα συνταχθούν καινούργιοι όροι και θα 
σκύψουμε όλοι πάνω ώστε να είναι οι καλύτεροι. Το Τ.Σ. Αγίας Βαρβάρας θέλει κι 
αυτό να γίνει άμεσα δημοπρασία. 

Δήμαρχος: Μία διευκρίνιση κε Πρόεδρε. Μη βάζουμε ζητήματα 
προσχηματικά και νομίζουμε ότι το θέμα πρέπει να προχωρήσει για το συμφέρον του 
Δήμου. Όσον αφορά την αγωγή που υπάρχει κ.λ.π., εμάς ακόμη μας φοβίζει αυτό το 
πράγμα και μας φόβιζε και δεν ξέρω γιατί τίθεται από τον κ. Ακριβόπουλο από τη 



στιγμή που θεωρούσε ότι δεν υφίσταται παλαιότερα θέμα. Πρέπει όμως να πάρουμε 
την πολιτική ευθύνη και να προχωρήσουμε έτσι ή αλλιώς διότι πολλά κουβεντιάσαμε 
γι’ αυτό το θέμα και δεν προχωράει. Από την αρχή θέλαμε να εφαρμόσουμε τις 
σχετικές διατάξεις του νόμου 3463/06 κι όπως πολύ καλά γνωρίζουν οι συνάδελφοι, 
με το άρθρο 265 αυτού του νόμου δίνονται πολλά κίνητρα και μάλιστα οικονομικά 
για τη σύσταση των ανωνύμων εταιρειών του 2190. Ενώ από τους ειδικούς μας 
συνεργάτες ετοιμάστηκαν εδώ και πολλούς μήνες και το καταστατικό της ανώνυμης 
και ό,τι άλλο χρειαζόταν, δυστυχώς από τα συναρμόδια υπουργεία και το 
Εσωτερικών και το Οικονομίας που έχουν αμφότερα την ευθύνη, μέχρι σήμερα δεν 
έχουν εκδοθεί σχετικά προεδρικά διατάγματα κι αυτό παρά τις υποσχέσεις που είχαν 
δοθεί. ΄Αλλαι αι βουλαί των ανθρώπων και άλλαι του Κυρίου ή της πολιτικής 
ηγεσίας. Εκατό φορές έγιναν τηλεφωνήματα και επικοινωνίες και με την ΚΕΔΚΕ και 
με τη νομική της υπηρεσία και με τους αρμοδίους και με τα αρμόδια υπουργεία, οι 
υποσχέσεις απλά επαναλαμβάνονταν αλλά εμείς εδώ δεν μπορούμε να περιμένουμε 
με υποσχέσεις, χρειαζόμαστε έσοδα στον Δήμο, έχουμε ανεκμετάλλευτη περιουσία 
και πρέπει να προχωρήσουμε για να έχουμε μία λύση στην εκμίσθωση αυτού του 
αμμοχαλικορυχείου. Δεν μπορούμε παραπέρα να περιμένουμε, ούτε η Αγία Βαρβάρα 
ως κοινότητα ούτε εμείς και θα ήταν ευχής έργο αν δεν κολλούσατε στους τύπους 
διαρκώς και προχωρούσαμε για να τελειώνουμε. Αν δεν προχωρήσει η υπόθεση εδώ 
είμαστε αλλά δεν μπορούμε να καθόμαστε με σταυρωμένα χέρια και να λέμε ότι μια 
προκύπτει το ένα και μια το άλλο. Κάναμε μία προσπάθεια για το συμφέρον του 
Δήμου, για να έχουμε περισσότερα έσοδα και γι’ αυτό είπαμε πως αφού μας δίνεται η 
δυνατότητα να κάνουμε την ανώνυμη εταιρεία για να μπορούμε να έχουμε και το μάτι 
μας στο περιβάλλον, όπως λέγαμε και πριν, αλλά δυστυχώς κατά το κοινώς λεγόμενο 
«δεν μας έκατσε». Αυτά συμβαίνουν, αρκεί να δουλεύεις και να ψάχνεις τον τρόπο να 
προχωρείς τις υποθέσεις σου. Εκείνο το πονηρό κε Ακριβόπουλε «κάτι έγινε στη 
δημοτική σας ομάδα» μακριά από εμάς αυτά τα «κάτι έγινε» κι αν κρίνετε εξ ιδίων τα 
αλλότρια δεν θέλω να το πω εγώ. 

Ακριβόπουλος: Διαδικαστικά. Δώστε τον λόγο κε Πρόεδρε στον Πρόεδρο του 
Τ.Σ. για να ακούσουμε την άποψή του. Δεν υπάρχει απόφαση του Τ.Σ. εδώ στο 
εισηγητικό, υπάρχει εδώ ο Πρόεδρος που πρέπει να μας πει τις απόψεις του Τ.Σ. γιατί 
έχουμε μία αλλαγή θέσης. Και μετά μπορεί να πάρει τον λόγο ο κ. Διαμάντης και να 
μας πει και να μας ξαναπεί. Γιατί μπορεί να πει ότι δεν συμφωνεί σαν Τ.Σ. οπότε να 
αλλάξουν τα δεδομένα. 

Σ. Διαμαντής: Δεν υπάρχει πρόβλημα κε Πρόεδρε και ούτε αλλάζουμε τη 
θέση μας. Είχαμε πει για 51 και 49 γιατί πηγαίναμε για το καλύτερο, αλλά από τη 
στιγμή που δεν μπορεί να γίνει δε νομίζω να είναι καλύτερη λύση το να πάμε σε 
δημοπρασία. Διότι είπαν και οι προηγούμενοι ομιλητές πως εάν καθυστερήσουμε στο 
τέλος θα βγάλουμε το νερό μ’ αυτά που γίνονται κάτω στο ποτάμι. Μπαίνοντας η 
Νομαρχία μέσα, χωρίς αυτή τη στιγμή να ελέγχει κανένας, βάζοντας δύο σημειωτές, 
περνάνε δηλ. δέκα και γράφουμε δύο στο τέλος, τι δημοπρασία θα βγάλουμε εμείς; 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Ανάμικτα είναι τα συναισθήματά μου κε Πρόεδρε σ΄ αυτό το 

θέμα. Από τη μία πλευρά χαίρομαι γιατί επιτέλους αρχίσατε ν’ αναγνωρίζετε τα λάθη 
σας, αρχίσατε ν’ αφήνετε στην άκρη τον υπέρμετρο εγωισμό σε πολλά θέματα αλλά 
κυρίως σε σοβαρά και παίρνετε πίσω λαθεμένες αποφάσεις σας. Αλλά και από την 
άλλη λυπάμαι γιατί χάθηκαν τζάμπα δύο χρόνια έσοδα από τον Δήμο. Ήταν όλα 
έτοιμα κι εσείς δεν έχετε καμία δικαιολογία. Εμείς, ως δημοτική αρχή το 2005, αφού 
δεν έκανε εμπρόθεσμα τη δήλωση ότι θέλει να συνεχίσει η Εργοδομή διακόψαμε την 
αμαρτωλή, όπως λέγαμε, κοινοπραξία – σύμβαση που είχε κάνει τότε ο Δήμος με την 
Κοινότητα. Πιστεύω ότι ήταν λάθος εκείνη η κοινοπραξία και ζημιογόνα για τον 
Δήμο. Αρπάξαμε την ευκαιρία και δεν ανανεώσαμε τη συνέχιση της κοινοπραξίας. 



Από τότε, με τα εμπόδια που μας έβαλαν και τα οποία καταλαβαίνετε και γνωρίζετε 
όλοι, και δικαιολογημένα οι ιδιώτες έβαζαν τα εμπόδια και έβρισκαν πρόσφορο 
έδαφος παντού και σε τοπικό και σε περιφερειακό επίπεδο, μας καθυστέρησαν τη 
δημοπράτηση. Κι εμείς είχαμε την ευθύνη μας. Να κόβαμε τον σβέρκο μας και να 
βρίσκαμε τον τρόπο να το δημοπρατήσουμε. Εσείς όμως, στην κυριολεξία, δεν έχετε 
καμία δικαιολογία, ειδικά μετά τις 5 Νοεμβρίου που φέρατε θέμα στο Δ.Σ. και τότε 
σας λέγαμε ότι δεν μπορεί να περπατήσει αυτή η ανώνυμη εταιρεία και θα θυμάστε 
ότι αναγκάστηκα να κάνω και παρατήρηση στο προεδρείο που δεν διέκοψε τον ειδικό 
σας συνεργάτη όταν μας έκανε μαθήματα ανάλυσης της αιτιολογικής έκθεσης του 
εισηγητικού νόμου του υπουργού κ.λ.π. Τα θυμάστε όλα αυτά, καταγράφονται στα 
πρακτικά και τα επικαλέστηκε πολλές φορές η κα Δήμαρχος απόψε. Ήμουν τόσο 
σίγουρος ότι δεν μπορεί να περπατήσει αυτό το θέμα έτσι όπως το φέρνατε που δεν 
χρειάστηκε να τοποθετηθώ σε δευτερομιλία και το γράφουν τα πρακτικά. Εν πάσει 
περιπτώσει, ό,τι κι αν σας πω, σπάνια το δέχεστε. Οι προθέσεις μας είναι αγνές, 
άδολες και πάντα θέλουν να εξυπηρετούν το συμφέρον του Δήμου. Εμείς, και το λέω 
στους παλαιότερους δημοτικούς συμβούλους γιατί οι νέοι τώρα ακούν και τώρα 
βλέπουν τι γίνεται στο Δ.Σ., δεν θα ακολουθήσουμε εκείνη την άθλια αντιπολίτευση 
που κάνατε. Ενώ μας δίνεται η ευκαιρία τώρα να σας τα πούμε και να σας τα 
«ρίξουμε χοντρά», δεν θέλουμε να χαλάσουμε το κλίμα, μιας που παραδεχτήκατε το 
λάθος σας και είναι προς τιμήν σας αυτό και μακάρι να συνεχίσετε έτσι και στο 
μέλλον για το καλό της πόλης. Οι ευθύνες σας είναι βαριές όμως, χάθηκαν δύο χρόνια 
άδικα έσοδα από τον Δήμο. Τίποτα άλλο και το ψηφίζουμε. 

Δήμαρχος: Ένα σχόλιο μόνο θα κάνω γιατί δεν θέλω να αιωρείται κάτι. 
Αναφέρθηκα στα εμπόδια που συναντήσαμε αυτά τα δύο χρόνια και στις ενστάσεις 
και στις ακυρώσεις και σε όλα αυτά. Εγώ βέβαια δεν θα υπονοήσω ότι αυτά 
κινήθηκαν από την πλευρά του κ. Σκουμπόπουλου όπως εκείνος υπονόησε ότι 
κινήσαμε εμείς στο παρελθόν τέτοιες διαδικασίες. Γιατί ο πόνος μας είναι να 
ξεκινήσει να λειτουργεί ο Δήμος αυτή την ιστορία. Δεν θα υπονοήσω λοιπόν τίποτα 
αλλά δεν μπορώ και να το αφήσω να πέσει κάτω. 

Ορφανίδης: Να ξεκινήσω με τη λέξη «να πέσει κάτω» της κας Δημάρχου. 
Έχουμε ένα θέμα που μας ταλανίζει από τις αρχές της τετραετίας του κ. 
Σκουμπόπουλου, όταν, όπως είπε προηγουμένως, βρήκε την ευκαιρία να διακόψει τη 
λειτουργία αυτής της Κοινοπραξίας που εκμεταλλευόταν τα αμμοχαλικορυχείατου 
Αλιάκμονα. Και τότε ακόμη, μέχρι παρεξηγημένου βαθμού, η παράταξή μου κι εγώ 
προσωπικά είχαμε πει ότι η Κοινοπραξία από τη στιγμή που δεν έχει λόγους ή τρόπο 
πληρωμής κάποιων άλλων διαδικασιών ή προβλημάτων με την εταιρεία που 
συνεργαζόταν στην Κοινοπραξία δεν υπήρχε λόγος μη ανανέωσης για «τυπικούς 
λόγους». Εκ των πραγμάτων αποδεικνύεται ότι αυτή η πρότασή μας να συνεχίσει η 
Κοινοπραξία εκείνης της εποχής ήταν η πραγματικότητα. Λάθη κάνουμε αλλά άλλοι 
τα πληρώνουν. Για να κλείσω με το παρελθόν λέω ότι αυτή η Κοινοπραξία είχε μία 
σύμβαση εφτά χρόνων λειτουργίας συν εφτά χρόνων ανανέωσης από τη μία ή την 
άλλη πλευρά και σας πληροφορώ ότι σ΄ ένα χρόνο η Κοινοπραξία, θέλοντας και μη, 
δεν θα υπήρχε. Εμείς, καταργήσαμε την Κοινοπραξία, δεν εισπράξαμε ποτέ χρήματα 
αλλά δεν μας έμειναν και αποθέματα ώστε η καινούργια εταιρεία να πάρει άμμους, 
χαλίκια και αδρανή. Δηλαδή κάποιους κάναμε μάγκες κι εμείς δεν εισπράξαμε και 
είμαστε στα δικαστήρια χωρίς να ξέρουμε πού θα βγει. Άρα λοιπόν, κάποιες φορές, 
όταν συζητάμε για το κοινό συμφέρον θα πρέπει να είμαστε λίγο πιο προσεκτικοί. 
Δηλαδή το κοινό συμφέρον έλεγε ότι πρέπει να σταματήσει μία Κοινοπραξία που 
ήταν υγιής, όχι σ΄ όλα όπως δεν ήταν και η προηγούμενη  που εκμεταλλευόταν το 
ποτάμι. Σήμερα όμως φτάνουμε σ΄ ένα σημείο, και η διαδικασία αυτή δεν θα 
τελειώσει και γρήγορα, να έχουμε ακυρώσει εκείνη την Κοινοπραξία, να μην έχουμε 
εισπράξει τεράστια ποσά και μάλιστα σε μία χρονική περίοδο που ο Δήμος μας λέμε 



ότι υποφέρει οικονομικά και κάποιοι να εκμεταλλεύονται τον Αλιάκμονα κι εμείς να 
κοιτάμε χωρίς να έχουμε ούτε ρόλο ούτε δυνατότητες να επέμβουμε. Τώρα βέβαια, 
απ΄ ότι καταλαβαίνουμε, αλλάζουν και τα ζητήματα. Στην προηγούμενη συνεδρίαση 
είχαμε πει για μία δημιουργία Α.Ε., μιλούσαμε για 49 με 51 κι εγώ μιλούσα για 
100%. Επανέρχομαι σήμερα και λέω αν ένα υλικό αγαθό το οποίο σήμερα είναι στα 
χωρικά μας ύδατα, γιατί να το δημοπρατήσουμε και να μην το εκμεταλλευτεί ο Δήμος 
Βέροιας; Ένα υλικό που είναι απαραίτητο, είναι μονοπώλιο και συμφέρει. Γιατί 
φτάνουμε πάλι σ΄ ένα σημείο να πουλάμε τον φυσικό μας πλούτο σε κάποιους όταν 
εμείς, χωρίς πολλά πολλά, θα μπορούσαμε να στήσουμε μία τέτοια εταιρεία; Ποιος ο 
λόγος, αφού θέλουμε το κοινό καλό και το κέρδος προς τον Δήμο, να δώσουμε σε 
κάποιον χωρίς πάλι, κι επιμένω, να μπορούμε να τον ελέγξουμε ή να βιαιοπραγεί επί 
της κοίτης, όπως λένε και οι οικολόγοι αλλά και πολλοί που έχουν άποψη στο 
ζήτημα, να εκμεταλλεύεται μία τέτοια φυσική ομορφιά; Άποψή μου είναι πως έγιναν 
πολλά λάθη και για αυτό που ειπώθηκε ότι «δεν μας έκατσε ή τι να κάνουμε ή τα 
λάθη γίνονται» συμφωνούμε αλλά να μπορούμε να παίρνουμε και αποφάσεις που να 
μας κοστίζουν κι εμάς λίγο και όχι είμαστε μια ζωή απ’ έξω γιατί δεν μας έκατσε. 
Γνώμη και άποψή μου είναι πως αν θέλει πραγματικά ο Δήμος να κερδίσει να μη 
δημοπρατηθεί σε κανέναν και να μπορέσει ο Δήμος να εκμεταλλευτεί τον φυσικό 
πλούτο της όχθης του Αλιάκμονα με τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Αυτή είναι η 
μοναδική λύση για να μπορέσει ο Δήμος Βέροιας να πει ότι έπραξε σωστά. 

Ακριβόπουλος: Ειλικρινά κε Παυλίδη σας δικαιολογώ για την έκπληξή σας 
ότι όλες τις βαριές πατάτες τις πήρατε στα χέρια σας, αλλά αυτό συνέβη, γιατί όταν 
στην πολιτική συμπεριφορά περισσεύει ο λαϊκισμός φτάνουμε σ΄ αυτά τα 
αποτελέσματα. Όταν το 2005 ο Δήμαρχος εισηγήθηκε αυτό το θέμα γιατί βρήκαμε 
την ευκαιρία κατόπιν συνεννοήσεως με τους νομικούς μας συμβούλους του Δήμου αν 
δηλ. μπορούμε να εκμεταλλευτούμε αυτό τον όρο της Κοινοπραξίας και της 
διάλυσης, η σημερινή κα Δήμαρχος, τότε, για λόγους αντιπολίτευσης και μόνο ήταν 
αρνητική, χωρίς να αιτιολογεί και τους λόγους που ήταν αρνητική. Αν διαβάσετε 
στην απόφαση του 2005 που ενσωματώνεται θα δείτε ότι δεν έχει συγκεκριμένο λόγο 
αλλά απλά για λόγους καθαρά λαϊκισμού και αντιπολίτευσης ήταν αρνητική και 
μάλιστα σε ένα λαχείο όπου θα σταματούσε πλέον η εκμετάλλευση υπέρ των 
συμφερόντων της Εργοδομής και θα δινόταν η ευκαιρία να γίνει δημοπρασία, τι πιο 
καθαρό πράγμα. 

Γιατί το κλέψιμο, έτσι κι αλλιώς υπήρχε και μπορώ να σας πω ότι και θα υπάρχει, 
δεν μπορείς να το πιάσεις απόλυτα. Τότε όμως τα πράγματα κύλησαν έτσι. Στη 
συνέχεια οι ίδιοι που είχαν συμφέροντα, είτε Εργοδομή, είτε κάποιοι παράγοντες ή 
παραγοντίσκοι, όχι η κα Ουσουλτζόγλου η οποία δεν είχα τη δυνατότητα να το κάνει 
αυτό, έβαλαν εμπόδια και καθυστέρησε η μελέτη. Από εκεί και πέρα έρχεστε το 2007 
εσείς οι καινούργιοι, οι φρέσκιοι, με τα οράματα, τα προγράμματα, τις καλές 
διαθέσεις κ.λ.π. εισάγετε το θέμα και μας το φέρνετε μ’ έναν τρόπο που δεν θέλω να 
χαρακτηρίσω, όπου, δήθεν έγινε μία αγωγή η οποία θυροκολλήθηκε στον Δήμο από 
την Εργοδομή στις 31.12.2006, υπό το βάρος αυτής της αγωγής έπρεπε να 
αποφασίσουμε και να το δώσουμε στην Εργοδομή γιατί θα χάναμε τα εκατομμύρια. 
Εμένα η θέση μου ήταν και το 2005 και τώρα και πάντα ότι δεν είχε καμία τύχη η 
Εργοδομή όποια αξίωση και να ήγειρε στα πολιτικά δικαστήρια. Εσείς είχατε άλλες 
θέσεις τότε και άλλες έχετε τώρα. Όταν το θέμα δεν περπατούσε γιατί υπήρχε 
δυσφορία κα Δήμαρχε στη δημοτική σας ομάδα κάτι που γνωρίζω προσωπικά γιατί 
πολλοί συνάδελφοί μου δημοτικοί σύμβουλοι δυσφορούσαν και δεν είχαν διάθεση να 
μείνουν μέσα στην αίθουσα, τότε ανακαλέσατε το θέμα και το πήρατε πίσω και το 
φέρατε δήθεν ώριμο τον Νοέμβριο του 2007, εγώ δεν ήμουν σ΄ εκείνη τη συνεδρίαση, 
και με επιχειρήματα, με αναλύσεις επί ανωνύμων εταιρειών, σωστές ή λάθος, 
παρασύρατε τόσους ανθρώπους και ψηφίσατε αυτό το θέμα για να το προχωρήσετε 



και όπως είπε σωστά ο Πρόεδρος του Τ.Σ. έτσι ήταν το καλύτερο, έτσι κρίνατε και 
έτσι το προτάξατε. Έρχεστε τώρα να γυρίσετε δύο χρόνια πίσω για να πάρουμε τη 
σωστή απόφαση. Να σας χειροκροτήσουμε, να μειδιάσουμε, τι να κάνουμε; Ο δήμος, 
δύο χρόνια τώρα, έχασε τόσα χρήματα από την εμμονή σας και τη λάθος σας τακτική 
και πρέπει να παραδεχθείτε ότι ζημιώσατε τον δήμο. Εγώ δεν σας λέω συνειδητά 
αλλά εγωϊστικά, από λάθος συμβούλους και πρέπει να το παραδεχθείτε. Και δεν είναι 
το θέμα πως όποιος δουλεύει κάνει λάθη κι εσείς δουλεύετε και κάνετε λάθος. Αυτό 
κα Δήμαρχε μπορείτε να το λέτε στη δική σας δουλειά, αλλά εδώ δεν εκπροσωπείτε 
τον εαυτό σας αλλά τον Δήμο και δεν μπορεί να κάνουμε τέτοια λάθη και να 
ερχόμαστε και να λέμε έτσι απλά ότι κάναμε λάθος και μας συγχωρείτε δεν μας 
συγχωρείτε εμείς θα προχωρήσουμε έτσι. Διότι όταν θέλατε να κάνετε όλα αυτά που 
τώρα βλέπετε ότι δεν μπορούν να πραγματοποιηθούν κι αν θα πραγματοποιηθούν θα 
περάσει και η θητεία σας, έπρεπε να τα δείτε πριν τα φέρετε, πριν τα εισάγετε και 
πριν βάλετε ανθρώπους να τα ψηφίσουν και τώρα τους εισηγείστε να ψηφίσουν αυτό 
που ανακαλέσατε. Δεν γίνονται έτσι αυτά τα πράγματα. Όταν υπάρχει ένα τέτοιο 
μεγάλο θέμα και δεν μπορούμε μόνοι μας να το καταφέρουμε τότε πάμε σε κάποιους 
ανθρώπους που γνωρίζουν για να μην κάνουμε τη μεγάλη πατάτα όπως είναι εδώ και 
ο Δήμος ζημίωσε από τη δική σας συμπεριφορά. Τώρα, ως προς την ουσία του 
θέματος, σαφώς και θα το ψηφίσουμε, εμείς το εισηγηθήκαμε, εμείς θέλαμε να 
περισσέψουμε τα έσοδα του Δήμου και αν και είναι πρωτομιλία, δεν θέλω να 
κριτικάρω τον κ. Ορφανίδη αλλά δεν συμφωνώ ότι εκείνη η Κοινοπραξία ήταν 
επωφελής για τον Δήμο κι έπρεπε να την διατηρήσουμε. Επωφελής ήταν μόνο για την 
Εργοδομή και καλά έκανε η Εργοδομή και το πάλευε ώστε να μπορέσει είτε μέσω της 
επιτροπής του άρθρου 18, είτε μέσω της παραστάσεως δια του δικηγόρου της, είτε 
μέσω εξωδίκων, είτε μέσω αγωγών να κρατηθεί σ΄ αυτή τη σύμβαση, σ΄ αυτή την 
Κοινοπραξία. Αυτή είχε συμφέροντα ενώ ο Δήμος δεν είχε κανένα. Αυτή είναι η 
πραγματικότητα, οφείλετε να την αποδεχθείτε και να προσπαθείτε, σε μεγάλα θέματα, 
να μην κυριαρχήσετε από εγωισμούς και μικρότητες. Αναφέρω και το άλλο θέμα κε 
Παυλίδη, σ΄ αυτό της άδειας εκμετάλλευσης του κ. Μπακρυνιώτη όπου κι εκεί 
πήρατε απόφαση ως Δήμος να πάτε σε εκμετάλλευση χωρίς να έχετε τεχνογνωσία, 
υποδομή, τίποτα και μετά η απόφαση ακυρώθηκε και σωθήκατε. Σας διέσωσε η 
απόφαση της επιτροπής του άρθρου 18. 

Τσιαμήτρου: Θα κάνω μία γενική τοποθέτηση κε Πρόεδρε. Σε προηγούμενη 
συνεδρίαση, μετά από τοποθέτησή μου η κα Δήμαρχος μας είπε ότι μερικές λέξεις 
μας είναι άγνωστες και δεν προτίθεται να μας κάνει μαθήματα και να μας τις μάθει. 
Μετά από τόσες πολλές ανακλήσεις και τροποποιήσεις αποφάσεων δημοτικού 
συμβουλίου, αναρωτιέμαι μήπως η κα Δήμαρχος και οι σύμβουλοί της θα πρέπει να 
κάνουν κάποια ιδιαίτερα μαθήματα; 

Καλαϊτζίδης: Είναι πραγματικά δύσκολη η θέση μου να μιλήσω σ΄ αυτό το πράγμα 
γιατί επανέρχεστε σε μία απόφαση που είχε πάρει η προηγούμενη δημοτική αρχή και 
αντί να το πείτε ευθέως κε Παυλίδη, το βάλατε λίγη σάλτσα, έτσι ώστε να χρυσώσετε 
το χάπι του λάθους. Αναφερθήκατε σε αποφάσεις του Νομαρχιακού Συμβουλίου, σας 
ρώτησα αν παραστήκατε στη Νομαρχία και δεν μου απαντήσατε και τέλος είπατε ότι 
κάνατε μετά την οικονομοτεχνική μελέτη και είδατε πλέον ότι δεν συμφέρει αυτό. 
Αυτά τα πράγματα σας τα λέγαμε τότε, την ώρα της συζήτησης. Σας λέγαμε να 
κάνετε την οικονομοτεχνική μελέτη, να έρθετε εδώ να μας αποδείξετε ότι έχετε δίκιο 
και θα ψηφίσουμε την πρότασή σας. Έρχεστε τώρα και παραδέχεστε ότι κάνατε 
λάθος. Συγχαρητήρια αλλά αρκεί να μην επαναληφθεί. 

Σακαλής: Ειλικρινά κε Πρόεδρε δεν ξέρω από πού ν’ αρχίσω και πού να 
σταματήσω. Χαίρομαι όμως που, έστω και μ’ αυτά που ειπώθηκαν, έρχεστε να 



παραδεχθείτε ότι πραγματικά κάνατε ένα λάθος, πραγματικά χάθηκαν δύο χρόνια 
έσοδα για τον Δήμο και χαιρόμαστε που επανέρχεστε στη δική μας απόφαση. Δεν 
μπορώ να πρωτοθυμηθώ, αν και τα πρακτικά υπάρχουν εδώ, όπως τα επικαλέστηκε 
και η κα Δήμαρχος, το πόσο προσπαθούσατε να μας πείσετε, τόσο ο κ. Παυλίδης όσο 
και η κα Δήμαρχος αλλά και ο συνεργάτης νομικός κ. Καπανίδης που εξάντλησε όλα 
τα νομικά του για την ορθότητα της απόφασης που έπρεπε να πάρουμε με τη σύσταση 
της ανώνυμης εταιρείας ανεξάρτητα αν ήταν 51 με 49 που λέγαμε ή οτιδήποτε άλλο. 
Δεν χρειάζεται να διαβάσω το τι έλεγε ο καθένας, και μαθήματα μας έκανε ο κ. 
Καπανίδης και συγνώμη αλλά θα επικαλεστώ γιατί ούτε λίγο ούτε πολύ λέγατε κε 
Καπανίδη για τα λάθη που έκανε ο κ. Σκουμπόπουλος και είπατε «μπαίνουμε στα πιο 
σοβαρά λάθη που έγιναν από την πλευρά του κ. Σκουμπόπουλου». Μάλιστα 
αναγκάστηκε ο κ. Σκουμπόπουλος να πει «αν είναι δυνατόν κε Πρόεδρε να μας κάνει 
ανάλυση της αιτιολογικής έκθεσης του υπουργού ο ειδικός συνεργάτης». Βέβαια δεν 
μπορώ να μη θυμηθώ την κα Δήμαρχο που έλεγε ότι ο Δήμος μπορεί να εγγυηθεί 
καλύτερα τον σεβασμό στο περιβάλλον από έναν ιδιώτη. Σήμερα πώς θα το δώσετε 
με δημοπρασία σ΄ έναν ιδιώτη; Δεν θα εγγυηθεί το περιβάλλον αυτός ο ιδιώτης; Εμείς 
χαιρόμαστε που έστω και καθυστερημένα προτείνετε τη σωστή απόφαση, δηλ. να 
εμμείνετε στην αρχική απόφαση, τη δική μας, την υπ’ αριθμ. 252/2005, για να μη 
χαθούν άλλα χρήματα και έσοδα για τον δήμο. Όσο γι’ αυτό που είπε η κα Δήμαρχος 
ότι «εμείς δεν πάμε για τις εντυπώσεις αλλά κοιτάμε την ουσία», εμείς δηλαδή κα 
Δήμαρχε τότε κοιτούσαμε τις εντυπώσεις; Εμείς τότε κοιτούσαμε την ουσία κι εσείς 
θέλατε τις εντυπώσεις. Να τα αποτελέσματα λοιπόν των εντυπώσεων. Κάλλιο αργά 
παρά ποτέ. Πιστεύω ότι σ΄ αυτή την αίθουσα όλοι μαθαίνουμε, κι εμείς από τα λάθη 
τα δικά σας κι εσείς από τα λάθη τα δικά μας. Και δεν είναι κακό να παραδεχθείτε 
επιτέλους κάποια στιγμή ότι δεν τα ξέρετε όλα, ότι ασπάζεστε και τη γνώμη του 
αλλουνού και καλό είναι να γνωρίζετε κάποια θέματα. Όλοι κρινόμαστε. 

Σ. Διαμαντής: Θα ξεκινήσω μ’ αυτό που τελείωσε ο κ. Σακαλής, ότι δηλ. όλοι 
κρινόμαστε και δυστυχώς ή ευτυχώς οι κύριοι κρίθηκαν και το 55% τους έστειλε 
στην αντιπολίτευση. Όπως μου είπε ένας φίλος δήμαρχος, όταν τον ρώτησα πού είναι 
ο Τάσος Αναστασιάδης μου είπε ότι είναι στον μπαξέ του και εκεί έπρεπε να είναι οι 
κύριοι. Αν δεν βγω, τότε θα πάω σπίτι μου και δεν θα βγάζω τη χολή μου. Φταίω εγώ 
που ήθελα το 51 – 49; Εγώ δεν γνωρίζω. Υπήρχε η νομική υπηρεσία που μου έλεγε 
ότι με το 51-49 είμαστε καλύτερα. Εγώ πάνω σ΄ αυτό λέω για το εφτά συν εφτά, όταν 
έχεις μία υγιή επιχείρηση απέναντί σου, χωρίς να θέλεις να ρισκάρεις, γιατί δεν 
φωνάζεις τον συνεργάτη σου αυτόν που στα εφτά χρόνια είναι φερέγγυος και του λες 
όχι μ’ αυτούς τους όρους αλλά μ’ αυτούς, και πας σε μία διαδικασία συμβιβασμού; 
Γιατί ξέρει πολύ καλύτερα ο κ. Ακριβόπουλος πως ένας καλός συμβιβασμός είναι 
καλύτερος από δέκα δικαστήρια υπέρ σου. Και φτάσαμε στο σημείο που φτάσαμε 
εδώ; Δεν την φτάσαμε εμείς την υπόθεση εδώ. Αυτή ξεκίνησε πριν τρία τέσσερα 
χρόνια που δεν έγινε η ανανέωση του εφτά συν εφτά. 

Χατζηαθανασίου: Δεν έχω να προσθέσω πολλά. Αν αισθάνθηκα την ανάγκη να 
πάρω τον λόγο είναι γιατί ήθελα να σταθώ και λίγο αυτοκριτικά. Το ότι σήμερα 
παίρνουμε μία διαφορετική απόφαση απ’ αυτή του 2007 κατά την άποψή μου είναι 
τόλμη κι έτσι θα το δω. Αν τότε πιστεύαμε ότι η απόφασή μας ήταν σωστή έπρεπε να 
τη στηρίξουμε μ΄ αυτό το πάθος που τη στηρίξαμε. Η αυτοκριτική έχει να κάνει με το 
ότι διαχειριζόμενοι τα δημόσια οφείλουμε να είμαστε  λίγο πιο προσεκτικοί. Δεν είχα 
το δικαίωμα, στο βαθμό που έχω ένα μερτικό ευθύνης, να μην προβληματιστώ 
περισσότερο. Γιατί, αν είναι το σπίτι μου ποσώς ενδιαφέρει τον γείτονα, όταν όμως 
αφορά τον Δήμο οφείλω να είμαι πιο προσεκτικός. Μ’ αυτή τη λογική λοιπόν και την 
αυτοκριτική, μακριά από οποιεσδήποτε λογικές αυτού του είδους «εσείς κάνατε εμείς 
κάναμε», εγώ πιστεύω ότι όλοι ενδιαφερόμαστε για το συμφέρον του δήμου και των 



συμπολιτών μας, αλλά οφείλουμε πραγματικά να είμαστε πιο προσεκτικοί στη 
διαχείριση και να μην φτάνουμε στο σημείο ένα δύο χρόνια μετά να λέμε ότι χάσαμε. 
Να το λέμε όσο το δυνατόν πιο αραιά και όσο το δυνατόν να μη συνοδεύεται από 
τόσο χρονοβόρες διαδικασίες. Θεωρώ κε Παυλίδη ότι πράγματι ήταν τόλμη ν΄ 
αλλάξουμε τη θέση έχοντας όμως κατά νου να κάνουμε την αυτοκριτική μας, μία 
λέξη, που κατά την άποψή μου, σ΄ αυτή την αίθουσα λίγο κυριαρχεί και λίγο μας 
επηρεάζει αλλά οφείλουμε να την έχουμε όλοι υπόψη μας. 

Δήμαρχος: Καλά τα είπε ο κ. Χατζηαθανασίου. Ξέρετε πως αν πίστευα ότι 
κάναμε λάθος, το έχω ξανακάνει εξάλλου, θα το έλεγα, κάτι που θεωρώ υποχρέωσή 
μου και δεν το θεωρώ ούτε σημαντικό ούτε ασήμαντο. Λειτουργώντας στη διοίκηση 
είναι σημαντικό να λες ότι «έκανα λάθος» όταν δεις ότι έκανες. Εγώ σας είπα την 
πάσα αλήθεια, παρόλα αυτά, και χαίρομαι που ο κ. Ακριβόπουλος επέστρεψε ενεργός 
και δριμύς, είχατε κάποια πράγματα προφανώς προσχεδιάσει να πείτε και σ΄ αυτά 
μείνατε. Δεν πιστεύω λοιπόν, επαναλαμβάνω, ότι κάναμε λάθος εν προκειμένω αλλά 
σας είπα ότι άλλαι αι βουλαί των ανθρώπων, κι εμείς πιστέψαμε σ΄ αυτό της 
ανωνύμου εταιρείας και θέλαμε να το παλέψουμε και το παλέψαμε, και άλλαι του 
Κυρίου. Όταν δεν υπάρχουν τα απαιτούμενα, για τις πολύ συγκεκριμένες απαιτήσεις 
να υπάρχουν προεδρικά διατάγματα από δύο υπουργεία, εγώ δεν μπορώ να πάρω το 
χεράκι του υπουργού και να τον βάλω να αποφασίσει να με βοηθήσει σ΄ αυτό το 
θέμα. Αυτή ήταν η πραγματική κατάσταση κι έπρεπε κάπως να δράσουμε. Χάρηκα 
επίσης γιατί για πρώτη φορά ενημερωθήκαμε για τα εμπόδια. Εγώ σας είπα πριν, 
αναλυτικά, ποια ήταν τα προβλήματα που αντιμετωπίσαμε και υπήρχε αυτή η 
φαινομενική παλινωδία που δεν είναι αλλά απλώς προσπαθείς να βρεις λύση σ΄ ένα 
πρόβλημά σου έτσι ή αλλιώς, ακολουθείς έναν δρόμο, δεν σε βγάζει, ακολουθείς 
κάποιον άλλον, ψάχνεις πάντα να πας με τον καλύτερο τρόπο στο στόχο σου. Κι εγώ 
αναφέρθηκα σ΄ αυτά τα προβλήματα που αντιμετωπίσαμε. Χαίρομαι λοιπόν που για 
πρώτη φορά και οι συνάδελφοι αναφέρθηκαν στα προβλήματα που αντιμετώπισαν κι 
αν ίσως τα έλεγαν πιο νωρίς, όταν διοικούσαν, δεν θα τους κατηγορούσαμε ότι 
αναίτια δεν προχωρούν στην αξιοποίηση του αμμοχάλικου. Γιατί εδώ τα 
παρεξηγήσαμε τα πράγματα. Γιατί είχαμε δει τότε, σ΄ εκείνη την συνεδρίαση, να 
περιφέρονται εργολάβοι, από τη μία η Εργοδομή ο Παπαδόπουλος με τον Βαλσαμίδη, 
από την άλλη ο Μπαλής, θεωρήσαμε ότι υπήρχε μία άλλου είδους συνεννόηση και 
άλλου είδους διαμάχη. Βεβαίως τώρα οι συνάδελφοι προσπαθούν να τα βάλουν τα 
πράγματα στη θέση τους και μας ενημερώνουν ότι είχαν κάποια προβλήματα με 
ενστάσεις κ.λ.π. Εδώ σήμερα πάμε καλά για την ώρα, δεν έχουμε ούτε ακροατήριο, 
δεν περιφέρονται ούτε εργολάβοι ούτε ενδιαφερόμενοι, φέραμε εδώ το θέμα ανοιχτά 
και καθαρά κι ενώπιον του Τύπου κι ενώπιον όλων και πραγματικά, αν κάποιος 
ενδιαφερθεί, που μακάρι να ενδιαφερθεί, θα λάβει μέρος σ΄ αυτή τη δημοπρασία μας, 
εάν κάποιον δεν τον ενδιαφέρει θα το δούμε στη συνέχεια. Πάντως χαίρομαι που δεν 
κλωθογυρίζουν «αρπακτικά» εδώ μέσα, κι ας μην παρεξηγηθεί αυτό, όπως 
παλαιότερα είχε γίνει, τώρα που συζητάμε αυτό το θέμα. 

Παυλίδης: Καταρχάς το θέμα το 2007 εισήχθη για κίνηση διαδικασίας για τη 
σύσταση ανωνύμου εταιρείας και στην τοποθέτησή μου είχα πει ότι πρέπει να κινηθεί 
η διαδικασία για να μπορέσουν να ανατεθούν νόμιμα σε κάποιον οι μελέτες. Χωρίς 
να ξεκινήσει μία έρευνα ή κίνηση διαδικασίας πώς θα γίνει; Είχε πει τότε ο κ. 
Σκουμπόπουλος ότι χρειάζεται μελέτη σκοπιμότητας βιωσιμότητας και είχαμε πει ότι 
ναι, κινείται η διαδικασία, για να μπορέσει να ανατεθεί σε κάποιον αυτό το πράγμα. 
Τώρα κάποιοι λένε για υπέρμετρο εγωισμό και κάποιοι λένε ότι ευτυχώς που 
παραδέχεστε το λάθος σας. Τελικά έχουμε υπέρμετρο εγωισμό ή παραδεχόμαστε το 
λάθος; Όλοι λέτε τζάμπα δύο χρόνια και τζάμπα το άλλο και μας ρίχνετε ευθύνες, 
αλλά εγώ σας είπα και πριν ότι 14 Μαϊου ήρθε η απόφαση της άδειας από τη 



Νομαρχία και όχι από το Νομαρχιακό Συμβούλιο όπου εκεί πήγε η μελέτη 
περιβαλλοντικών επιπτώσεων. Όταν όμως υπήρχαν όλοι οι προβληματισμοί για την 
Α.Ε. που θα μπορούσαν να λυθούν στην πορεία, αλλά όταν υπήρχαν και όλες αυτές οι 
αποφάσεις από τη Νομαρχία, έπρεπε να αδιαφορήσουμε κι άλλο; Ίσα-ίσα τα 
αντανακλαστικά μας από 14 Μαϊου μέχρι σήμερα είναι για να προλάβουμε και πρέπει 
να μας το αναγνωρίσετε γιατί τα αντανακλαστικά μας δεν είναι π.χ. τέσσερα χρόνια 
για ένα κολυμβητήριο αλλά είναι άμεσα σε δύο τρεις μήνες. Αυτή η άποψη περί 
ανωνύμου εταιρείας συζητήθηκε στη δημοτική ομάδα και ήταν μία άποψη ενός από 
εμάς τους δημοτικούς συμβούλους, την υιοθετήσαμε όλοι μας, ξεκινήσαμε να 
κάνουμε μία έρευνα, όλα νόμιμα, έγινε η εκδήλωση ενδιαφέροντος κι εκεί προέκυψαν 
οι ενστάσεις κι ακολουθήθηκε η διαδικασία. Όσο για τον κ. Ορφανίδη που λέει γιατί 
δεν το κάνουμε μόνοι μας, στο  προηγούμενο συμβούλιο λέγατε να μη βάλουμε 
πινακίδα «Βέροια Α.Ε.» καΙ τώρα λέτε να κάνουμε μόνοι μας επιχείρηση. Επειδή και 
τα προβλήματα, όταν πήγαμε να στήσουμε εταιρεία ήταν το πόσο θα εκτιμηθούν τα 
εργαλεία που προφανώς κάποιος ιδιώτης ή οποιοσδήποτε θα συνεισφέρει στην 
εταιρεία και ήταν σαφές αυτό το κόστος των μηχανημάτων και είναι υποκειμενική η 
κρίση της επιτροπής του άρθρου 9 κι επειδή ο δήμος έχει κακή εμπειρία απ’ όπου 
έστησε δημοτική επιχείρηση, είναι καλό να αποφευχθεί αυτή η λύση και να 
προχωρήσουμε έτσι. Όταν ήρθαμε το Νοέμβριο του 2007 εμείς εδώ υπήρχαν εκείνα 
τα δεδομένα με τα οποία ήταν ο καλύτερος τρόπος για να εκμεταλλευτεί ο δήμος και 
να κάνει ανώνυμη εταιρεία. Υπάρχει μεγάλο ενδιαφέρον για το ποτάμι και βέβαια θα 
γίνει δημοπρασία αλλά φρονιμότερο και πιο κερδοφόρο θα είναι ο δήμος να κάνει μία 
δική του εταιρεία με την οποία θα παρακολουθεί και το περιβάλλον και όλα. Αλλά 
τότε τα δεδομένα ήταν άλλα. Από τις 14 Μαϊου και μετά μπήκε αυτός ο όρος και τον 
οποίο πρόσθεσε η Νομαρχία κι αν ψάξουμε για το ένα ή το άλλο, θα περάσει πολύ 
μεγάλο χρονικό διάστημα και δεν θέλουμε να χάσει κι άλλα έσοδα ο δήμος. 

Ι. Καπανίδη (Ειδικός συνεργάτης Δημάρχου): Πάνω σ΄ αυτά που είπε η κα 
Δήμαρχος και ο κ. Παυλίδης, θέλω να σας διαβάσω το συγκεκριμένο άρθρο το οποίο 
δείχνει ότι δεν έγινε κανένα λάθος από την πλευρά του δήμου. Το άρθρο 265 που 
δίνει το δικαίωμα να συσταθεί η Α.Ε., στο άρθρο 6 λέει: «το προσωπικό των 
ανωνύμων εταιρειών προσλαμβάνεται σύμφωνα με ρυθμίσεις προεδρικού 
διατάγματος το οποίο θα εκδοθεί μετά από κοινή υπουργική απόφαση των υπουργών 
Οικονομίας, Οικονομικών, Αποκέντρωσης κ.λ.π.». Όταν λοιπόν στήθηκε η Α.Ε. 
είχαμε τη ρητή διαβεβαίωση, μέσω της ΚΕΔΚΕ, ότι οσονούπω εκδίδεται και το 
προεδρικό διάταγμα. Πέρασαν οκτώ μήνες, χρησιμοποίησα εγώ προσωπικά 
τηλεφωνική επαφή με τον κ. Ζυγούρη, με την κα Κουτσούρη, με την κα Αλεξίου δηλ. 
νομικούς συμβούλους της ΚΕΔΚΕ οι οποίοι πίεζαν τα αρμόδια υπουργεία να 
εκδώσουν το προεδρικό διάταγμα. Όταν μου είπαν να μην περιμένουμε να εκδοθεί το 
π.δ. είπα αυτή την πληροφόρηση στην κα Δήμαρχο και στη δημοτική ομάδα φυσικά, 
για να αντιληφθούμε πιο γρήγορα ότι καλό είναι, εφόσον κωλυσιεργεί το υπουργείο, 
να γυρίσουμε στην παλαιότερη απόφαση. Κι επειδή άκουσα τη λέξη αντανακλαστικά, 
από τον κ. Παυλίδη, ήθελα με την ευκαιρία να δώσω κι αυτό το στοιχείο δηλ. το 2007 
υπήρξε μία εγκύκλιος από τα υπουργεία για τον προγραμματισμό των υπηρεσιών του 
δήμου, στις 20 Φλεβάρη 2008 στάλθηκε ένα έγγραφο στο ΥΠ.ΕΣ. για την πρόσληψη 
με σύμβαση μίσθωσης έργου ατόμων κι από τον Φλεβάρη του 2008 μέχρι σήμερα 
έχω παρακολουθήσει, με εννέα υπαλλήλους στην Αθήνα, ότι μόνον ένας υπουργός ο 
κ. Κοντός έχει υπογράψει και παρά τις οχλήσεις μας, αφού θέλουμε να 
προγραμματίσουμε για το Κτηματολόγιο που σωστά έθεσε η κα Τσιαμήτρου και ο κ. 
Δάσκαλος που βάλαμε στόχο μ’ αυτούς τους τρεις τοπογράφους να καλύψουμε τα 
δημοτικά διαμερίσματα, μας πληροφόρησαν από κάτω «καλά Χριστούγεννα» και 



μάλιστα αρμόδιος υπάλληλος. Μ’ αυτή τη γραφειοκρατία λοιπόν από κάτω, τα δικά 
μας αντανακλαστικά, είναι πάρα πολύ γρήγορα. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Δεν είχα πρόθεση κε Πρόεδρε να δευτερομιλήσω γιατί ό,τι 

είχα να πω το είπα στην πρωτομιλία μου, όμως λυπάμαι που το λέω αλλά κάποιοι 
όταν μιλούν στο δημοτικό συμβούλιο να προσέχουν περισσότερο. Μας είπε ο κ. 
Καπανίδης εδώ ότι αναγκαστήκατε, με τα αντανακλαστικά τα γρήγορα που έχετε όλοι 
εδώ, να πείτε ότι δεν μπορεί να προχωρήσει αυτή η σύσταση της εταιρείας γιατί το 
προεδρικό διάταγμα για την πρόσληψη του προσωπικού θ’ αργήσει να γίνει. Σε 
ιθαγενείς απευθύνεστε; Τι σχέση έχει το προσωπικό με τη σύσταση της εταιρείας; Η 
εταιρεία συστήνεται βάσει δεδομένων στοιχείων που ορίζει ο κώδικας όπως μελέτη 
σκοπιμότητας, βιωσιμότητας, πολιτική βούληση, απόφαση δημοτικού συμβουλίου, 
καθορισμός του ποσοστού. Εσείς δεν μπορείτε να προχωρήσετε τη σύσταση της 
εταιρείας και δεν μπορούσε με τίποτα, δεν υπάρχει τέτοιο καθεστώς που πήγατε να 
κάνετε εσείς, αλλά κι αν το πετυχαίνατε θα ήταν λάθος, δεν θέλω όμως να 
προχωρήσω και να σας κάνω περισσότερη κριτική. Ήθελα να πω δύο κουβέντες για 
την Δήμαρχο. Δεν άφησα κανένα υπονοούμενο για κανέναν. Ό,τι έχω να πω, το λέω 
κατευθείαν και στα ίσια και όχι από πίσω και ίσως να είναι λάθος του χαρακτήρα μου 
αυτό. Είπα συγκεκριμένα ότι ο συνεργάτης μας, η Εργοδομή, έβαζε εμπόδια και σε 
τοπικό και σε περιφερειακό επίπεδο για να μην προχωρήσει αυτή η διαδικασία αφού 
τα συμφέροντά της εξυπηρετούσε. Ούτε υπονοούμενο άφησα για εσάς, ούτε για 
κανέναν δημοτικό σύμβουλο. Εσείς κινήσατε μία διαδικασία και σας προσέβαλαν την 
απόφαση των όρων της εκδήλωσης ενδιαφέροντος. Ούτε μας είπατε ποιος έκανε 
ένσταση, ούτε γιατί απορρίφθηκε εκείνη η απόφαση, αν και ρωτηθήκατε από τον κ. 
Σακαλή και μπερδευτήκατε με τους όρους δημοπράτησης και είπε ο κ. Παυλίδης ότι 
θα γίνουν καινούργιοι όροι. Ο κ. Σακαλής σας ρώτησε γιατί απορρίφθηκε η απόφαση 
της δημοπράτησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος και απάντηση δεν πήραμε. Μπορεί να 
μην το κατάλαβες κε Παυλίδη και απάντησες λάθος. Αν μας λέγατε ποιος έκανε 
ένσταση κι απορρίφθηκε η απόφαση θα λέγαμε εντάξει αφού όποιος κάνει ένσταση 
έχει κάποιο συμφέρον και την κάνει και δεν υποκινείται αυτή από κανέναν, ειδικά οι 
ιδιώτες, οι εργολάβοι που κοιτάνε μόνο τα συμφέροντά τους. Και μία απάντηση στον 
κ. Ορφανίδη για το εφτά συν εφτά. Μία ΑΜΑΡΤΩΛΗ στην κυριολεξία σύμβαση, που 
εξυπηρετούσε τα συμφέροντα του ιδιώτη, δεν μπορούσε, από μένα τουλάχιστον, να 
περάσει στον δήμο έτσι στο ντούκου. Μία σύμβαση που έγινε σε μία νύχτα, την 
τελευταία ημέρα που όριζε ο τότε Καποδίστριας για τις συγχωνεύσεις των δήμων με 
τις κοινότητες και η κοινότητα της Αγίας Βαρβάρας και η Εργοδομή έκαναν αυτή τη 
σύμβαση. Αδράξαμε της ευκαιρίας, με το που δεν έκανε τη δήλωση και σταματήσαμε 
τη σύμβαση για να προστατεύσουμε τα συμφέροντα του δήμου και μάλιστα όταν 
είχαμε προσφορές πως οι τιμές που θα έδιναν στη δημοπρασία θα ήταν διπλάσιες και 
τριπλάσιες. Σ’ εσάς αν ερχόταν κάποιος και σας έλεγε ότι δίνει τριπλάσια τιμή 
παραπάνω τι θα κάνατε; Αν δεν το κάναμε θα λέγατε ότι πάμε να ζημιώσουμε τον 
δήμο. Παρόλα αυτά, ξεχνάμε όλα όσα είπατε, όλα όσα κάνατε, αν κάνατε και 
χαίρομαι αν δεν κάνατε γιατί συνήθως φτιάχνατε και λέγατε πολλά αν και τώρα τα 
λούζεστε, σας γύρισαν μπούμερανγκ. Συγχαρητήρια λοιπόν που δέχεστε να 
προχωρήσουμε και να τελειώνουμε, να δημοπρατήσουμε μπας και πάρουμε κανένα 
φράγκο. 

Ορφανίδης: Σήμερα εδώ ο ένας λέει χάσατε 2 χρόνια, ο άλλος λέει χάσαμε 3 
χρόνια εγώ λέω ότι χάσαμε πέντε. Για να πω το αληθές, μπορεί η σύμβαση να μη 
συνέφερε τον δήμο με τις τιμές, μπορεί κάποιοι να έδιναν στα λόγια τριπλάσιες τιμές 
αλλά στις δημοπρασίες κρίνεται πόση τιμή θα πάρεις. Εγώ να πω και ζητάω και 



προκαταβολικά συγνώμη, ότι αυτή η Κοινοπραξία απέφερε στον δήμο γύρω στα 
350.000 ευρώ ετησίως κι αν τα πολλαπλασιάσουμε επί πέντε είναι ένα ποσό το οποίο 
αυτή τη στιγμή δεν ήρθε στον δήμο μας και συζητάμε τώρα και λέμε ότι δεν χάσαμε 
τίποτα. Προσωπικά εγώ λέω ότι χάσαμε. Το ότι θα γίνει σήμερα μία δημοπρασία και 
τώρα θα δούμε αυτούς που έλεγαν για διπλάσια και τριπλάσια, φαντάζεστε ότι η 
δημοπρασία θα είναι με καμιά δεκαπενταριά εταιρείες ή ότι θα έρθουν από Λάρισα, 
Αθήνα, Θεσσαλονίκη; Το κάθε υλικό έχει μία ακτίνα δράσης κι αυτό το υλικό, έξω 
από το νομό μας, δεν αξίζει να μεταφερθεί, όχι γιατί δεν αντέχει αλλά οικονομικά δεν 
συμφέρει, αφού υπάρχουν κι αλλού ποτάμια, πηγές κ.λ.π. Αρα λοιπόν, σήμερα στη 
Βέροια, αν θα γίνει μία δημοπρασία για το ποιος θα εκμεταλλευτεί αυτά τα 
κοιτάσματα, πιθανόν θα είναι δύο ή τρεις που θα μπορούν να κάνουν σοβαρές 
προτάσεις για τον δήμο μας. Άρα μη φαντάζεστε ότι θα γίνει κανένα μεγάλο 
κονταροχτύπημα, γιατί αυτές οι δύο – τρεις εταιρείες, είναι δεδομένες και ξέρουμε 
στο μυαλό μας ποιες είναι. Το ότι, είπε ο κ. Ακριβόπουλος, μόνο την Εργοδομή 
συνέφερε, αλλά κι αυτός που θα δημοπρατήσει και θα πάρει το έργο δεν θα είναι ο 
τελικός κερδισμένος; Εμείς στην κυριολεξία θα πάρουμε το ενοίκιο. Εγώ πιστεύω ότι 
ο τελικός κερδισμένος θα είναι εάν ο δήμος Βέροιας αποφασίσει να έχει πλήρη 
εκμετάλλευση των αμμοχαλικορυχείων με υπεύθυνους το Δημοτικό Διαμέρισμα 
Αγίας Βαρβάρας κι αυτή είναι και η πρότασή μου. Κι αυτά που λένε ότι δεν 
μπορούμε να ελέγξουμε, και πόσα κυβικά πήραν και πόσα θα πάρουν, είναι λάθος. 
Μπορεί η τεχνική υπηρεσία, με εβδομαδιαία παρακολούθηση, να ξέρει σε ακρίβεια 
κυβικού μέτρου, πόσα κυβικά εξορύχθηκαν από αυτό το ποτάμι. 

Ακριβόπουλος: Ενεργός κα Δήμαρχε ήμουν πάντα και ήμουν. Δεν επέστρεψα 
δριμύς αλλά απλά σας άφησα μία περίοδο χάριτος για να κάνετε τα οράματά σας και 
τώρα ερχόμαστε εδώ για να σας κρίνουμε με τα’ αποτελέσματά σας. Αλλά απ’ ό,τι 
φαίνεται είναι ματαιοδοξία αυτό γιατί εσείς αποτελέσματα δεν πρόκειται να έχετε, 
οπότε χάθηκε τζάμπα χρόνος. Τώρα όσον αφορά τον κ. Ορφανίδη που είπε ότι 
χάθηκαν χρήματα, είναι απολύτως βέβαιο ότι από το 2005 μέχρι και σήμερα χάθηκαν 
έσοδα για τον δήμο, αλλά το θέμα είναι ότι στη μία περίπτωση έγινε μία προσπάθεια 
εκμεταλλευόμενη έναν όρο να κερδιθούν χρήματα από τον δήμο και στην άλλη 
περίπτωση επί δύο χρόνια κάναμε ασκήσεις επί χάρτου με ρητές διαβεβαιώσεις, όπως 
είπε ο κ. Καπανίδης, του κ. Ζυγούρη. Ποιος ήταν ο κ. Ζυγούρης; Ο υπουργός που θα 
έκανε το προεδρικό διάταγμα; Ο κ. Ζυγούρης ήταν νομικός σύμβουλος της ΚΕΔΚΕ 
και σήμερα θα πει αυτό και αύριο το άλλο και δεν μπορεί να δώσει ρητή 
διαβεβαίωση. Το θέμα είναι από ποια αφετηρία ξεκινάς. Εμείς κάναμε μία 
προσπάθεια και πήγαμε να δημοπρατήσουμε, σκαλώσαμε, ξεσκαλώσαμε και η 
παρούσα δημοτική αρχή, επί δύο χρόνια, πήγαινε σε άλλους δρόμους και τώρα 
έρχεται εκεί που το αφήσαμε εμείς. Εάν είχαν συνεχίσει τη δική μας προσπάθεια, θα 
είχε γίνει πολύ νωρίτερα η δημοπράτηση και τώρα θα είχαμε λιγότερα χρήματα 
χαμένα για τον δήμο και περισσότερο κέρδος αφού μία δημοπρασία σημαίνει 
διαγωνισμός και θα συμμετείχαν παραπάνω από μία εταιρεία με αποτέλεσμα να είχε 
όφελος ο δήμος. Αυτά κρίνουμε κε Ορφανίδη, τις πολιτικές αποφάσεις και τις 
πολιτικές σκοπιμότητες. Κι εσείς πολύ σωστά έχετε θέση και λέτε να το κάνει ο 
δήμος ή λέτε ότι ήταν καλή εκείνη η σύμβαση κι ας κέρδιζε η Εργοδομή. Άποψή σας 
είναι αυτή κι εμείς δεν συμφωνούμε μ’ αυτήν αφού οι προτεραιότητές μας είναι 
άλλες. Όσον αφορά για τα αντανακλαστικά που είπατε κε Παυλίδη, για κολυμβητήριο 
κ.λ.π., εμείς στα τέσσερα χρόνια κάναμε κάποια έργα και για κάποια δεν είχαμε τα 
αντανακλαστικά που έχετε εσείς. Θα δούμε στο τέλος της τετραετίας, γιατί στα δύο 
πρώτα χρόνια αντανακλαστικά βλέπουμε πολλά αλλά αποτέλεσμα κανένα. 
Παλινωδίες κι επιστροφές βλέπουμε. Κι εσείς κε Πρόεδρε, δεν μας προστατεύσατε 
στην τοποθέτηση του κ. Διαμαντή. Εμείς, έχουμε γράψει μία ιστορία δέκα χρόνια εδώ 



πέρα κι αν θέλουμε μπορούμε να τη συνεχίσουμε και θα μας κρίνουν όταν γράψουν 
ανάλογη ιστορία αυτοί που μας κρίνουν, αν είμαστε για τον μπαξέ, για τη Γερμανία ή 
για οτιδήποτε άλλο. Έχουμε παρουσία κι εδώ θα είμαστε. 

Καλαϊτζίδης: Έρχεστε τώρα να μας πείτε ότι θέλατε να κάνετε σύμβαση με 
ιδιώτη με 51-49 δηλαδή να βάλει ο ιδιώτης τα λεφτά του και να μην έχει και τη 
διοίκηση. Επειδή λέει έχει ο δήμος το υλικό. Είναι σοβαρά πράγματα αυτά; Και το 
λέτε κε Παυλίδη πως αν βάλει 100 θα πρέπει ο δήμος να βάλει 101 κι αν βάλει 100 
χιλιάδες θα πρέπει να βάλει 111 χιλιάδες κ.λ.π. Άρα, ποια είναι τα αντανακλαστικά 
σας;  Δεν ξέρετε τι σας γίνεται. Όσον αφορά τον κ. Διαμαντή, να το πάρει λίγο 
ανάποδα κι αν ήθελε να γίνει η σύμβαση κάτω από το τραπέζι και να τους έχουμε εδώ 
όλους και να φωνάζουν για διαφάνεια κ.λ.π. να μας το έλεγε και τότε και να τρέχαμε 
στα δικαστήρια μετά. Και τώρα κε Διαμαντή πηγαίνετε εσείς να απολογηθείτε στο 
χωριό σας γιατί δεν έχετε νερό εδώ και τόσες μέρες. 

 Σακαλής: Συμφωνούμε κε Πρόεδρε με την ανάκληση της υπ’ αριθμ. 614/07 
απόφασης, επανερχόμενοι στην απόφασή μας 252/05, να γίνει άμεσα δημοπράτηση 
για να πάρουμε επιτέλους κάποια έσοδα και βέβαια πάντα σεβόμενοι το περιβάλλον 
και το ποτάμι. Αρκετά χρόνια χάθηκαν, είτε πριν είτε τώρα και βέβαια και τότε και 
τώρα κάποιοι έχουν ευθύνη. 

Διαμαντής: Είπε ο κ. Σκουμπόπουλος ότι ήταν αμαρτωλή η σύμβαση του εφτά 
συν εφτά κι εδώ θα συμφωνήσω μαζί του κι αν ήμουν στη θέση του τότε προέδρου, 
επειδή λόγω Καποδίστρια ήταν τελευταίες ημέρες, δεν θα έπαιρνα ποτέ μου τέτοια 
απόφαση και θα ερχόταν το καινούργιο δημοτικό συμβούλιο για να πάρει αυτή την 
απόφαση. Καλώς ή κακώς πάρθηκε από το τότε κοινοτικό συμβούλιο κι έγινε το εφτά 
συν εφτά. Η τελευταία χρονιά έφερε 140.000 ευρώ εξασφαλισμένα χρήματα και 
βγάζουμε τον Παπαδόπουλο. Λέει ο κ. Σκουμπόπουλος τώρα ότι είχαμε πρόταση από 
εργολάβο αλλά ποιος ήταν αυτός ο εργολάβος που χωρίς δημοπρασία ερχόταν κι 
έπιανε τον τότε δήμαρχο και του έλεγε ότι δίνει τρεις φορές επάνω χρήματα; 

Σκουμπόπουλος: Εγώ αυτό είπα; Έλεος κε Πρόεδρε. 
Πρόεδρος: Σ’ αυτή την αίθουσα κε Σκουμπόπουλε, εγώ ο άπειρος εδώ πάνω, 

και μάλιστα κατηγορήθηκα γι’ αυτό, έχω ακούσει πολύ βαριές κουβέντες, 
υποτιμητικές, προσωπικές κι από εσάς και από τον κ. Ακριβόπουλο. Υποτιμήσατε 
θεσμούς. Ο κ. Διαμαντής είπε ορισμένα πράγματα άσχετα αν συμφωνούμε ή όχι. Εδώ 
στη Βουλή και ακούγονται τρομερά πράγματα. 

Διαμαντής: Εμείς, σαν τοπικό διαμέρισμα, αυτό που μας ενδιαφέρει είναι όσο 
γίνεται πιο γρήγορα να λυθεί το πρόβλημα. Βάλαμε κάποιους όρους και θέλουμε 
αυτοί να είναι και στη δημοπράτηση που θα γίνει. Πάνω απ’ όλα θέλουμε την 
εξασφάλιση των εσόδων, γιατί υπάρχει δέσμευση απέναντι στον Βαρβαριώτικο λαό 
ότι τα έσοδα θα έρθουν στην κοινότητα, κι εμείς τα περιμένουμε. 

Χατζηαθανασίου: Με όλο το σεβασμό κε Καλαϊτζίδη τη φράση «δεν ξέρετε τι 
σας γίνεται» κόψτε την λίγο γιατί δεν πάει. 

Καλαϊτζίδης: Ζητώ συγνώμη, το είπα εν τη ρήμη του λόγου.  
Πρόεδρος: Τριτομιλίες. 
Ακριβόπουλος: Όταν πήραμε την απόφαση το 2005, σε τοποθέτησή της η κα 

Ουσουλτζόγλου, ως αντιπολίτευση τότε είπε «τα έσοδα από την αμμοληψία να 
επενδυθούν όλα στην Αγία Βαρβάρα». Πριν αποφασίσουμε σήμερα αν μπορεί να μας 
πει αν αυτή η δέσμευσή της ισχύει και τώρα που είναι πλέον Δήμαρχος. 

Δήμαρχος: Έχω δεσμευτεί και  προεκλογικά απέναντι στο διαμέρισμα και στη 
στην περυσινή λαϊκή συνέλευση και θα το επαναλάβω και στη φετινή λαϊκή 
συνέλευση. Αν και κάποιος προηγούμενος δήμαρχος είπε: «είσαι τρελή, πώς θα 
καλύψεις ανελαστικές δαπάνες;». Δεν είμαι τρελή, έσοδα που ανήκουν σ΄ ένα τοπικό 
διαμέρισμα θα πάνε σ΄ ένα τοπικό διαμέρισμα κι εμείς εδώ να βρούμε τους τρόπους 



να καλύψουμε τις ανελαστικές μας δαπάνες. Ό,τι ανήκει όμως, σε όποιον ανήκει 
πρέπει να δίνεται. Αυτή είναι η άποψή μου, γι’ αυτό δεσμεύτηκα και αυτό θα 
εισηγηθώ. Όσο μπορώ να κρατήσω τον λόγο μου σε κάποια πράγματα τον κρατώ. Αν 
θέλετε να μου εξηγήσετε γιατί γελάτε πονηρά κε Ακριβόπουλε, γιατί εγώ είμαι λίγο 
αγαθή, θα το εκτιμούσα πολύ. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Γ. Ορφανίδη; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της Δημάρχου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 21 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Τσιάρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης, Χ. Σκουμπόπουλος, Β. 
Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Μ. Τσιαμήτρου-
Καραχατζή, Ι. Καλαϊτζίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 20-8-2008 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την αριθ. 252/2005 απόφασή του, με την οποία εγκρίθηκε η κίνηση της 
διαδικασίας εκμίσθωσης του δικαιώματος αμμοληψίας από το δημοτικό 
αμμοχαλικορυχείο στη θέση «Μανίκι» του Δ.Δ. Αγ. Βαρβάρας. 
3.- Την αριθ. 614/2007 απόφασή του, με την οποία εγκρίθηκε η ανάκληση της αριθ. 
252/2005 απόφασης Δ.Σ. και η κίνηση της διαδικασίας εκδήλωσης ενδιαφέροντος για 
συνεκμετάλλευση με το Δήμο υπό μορφής Α.Ε. της αμμοληψίας στη θέση «Μανίκι» 
του Τ.Δ. Αγ. Βαρβάρας. 
4.- Ότι σκόπιμο να κινηθεί η διαδικασία για εκμίσθωση του δικαιώματος αμμοληψίας 
από το δημοτικό αμμοχαλικορυχείο στη θέση «Μανίκι»Τ.Δ. Αγ. Βαρβάρας, σύμφωνα 
με τις σχετικές διατάξεις του Κ.Δ.Κ. 
5.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν κατά τη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 93 & 192 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
  
 Α) Εγκρίνει την ανάκληση-κατάργηση της αριθ. 614/2007 απόφασής του, περί 
ανάκλησης της αριθ. 252/2005 απόφασης Δ.Σ. και κίνησης της διαδικασίας 
εκδήλωσης ενδιαφέροντος για συνεκμετάλλευση με το Δήμο υπό μορφής Α.Ε. της 
αμμοληψίας στη θέση «Μανίκι» του Τ.Δ. Αγ. Βαρβάρας. 

Β) Εμμένει στην αριθ. 252/2005 απόφασή του και εγκρίνει την κίνηση της 
διαδικασίας εκμίσθωσης του δικαιώματος αμμοληψίας από το δημοτικό 
αμμοχαλικορυχείο στη θέση «Μανίκι» του Τοπικού Διαμερίσματος Αγ. Βαρβάρας 
Δήμου Βέροιας, κατά τις διατάξεις του άρθρου 192 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  425 / 2008 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος 

 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Σοφιανίδης 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α.  Τσιάρας Ε. Γουναράς 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Μαυροκεφαλίδης Ι. Καλαϊτζίδης 
 Κ. Συμεωνίδης Γ. Ορφανίδης 
 Μ. Τρανίδης   
 Α. Παπαστεργίου   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Γ. Κάκαρης   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Ι. Καπετανίδης   
 Σ. Κρομμύδας   
 Η. Σοφιανίδης   
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΠΙΚΟΥ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΝΕΩΝ 
  

 Κ.  Καπανίδης   
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  10/9/2008 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ – ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 
 


